

## EEX to list EU ETS2 Futures in July

The European Energy Exchange (EEX), in cooperation with IncubEx, will introduce new futures contracts related to the EU Emissions Trading System 2 (EU ETS2) on 7 July 2025, subject to regulatory approval. The contract suite will initially comprise December and April maturities for the first three years of the new scheme, with the earliest expiry offered for December 2027. Additional expiries will be added at a later date. The EEX EU ETS2 futures contracts will be available through order book trading as well as trade registration.

Peter Reitz, CEO of EEX, comments: *"With the new contracts, we are the first exchange to offer efficient trading instruments to hedge price exposure already for the December 2027 maturity. We have been supporting the EU's decarbonisation journey for the past 20 years and we continue to be committed in facilitating these efforts through market-based tools. With the new suite of products, we will offer clear price signals for carbon emissions, enabling companies to gradually phase-in more sustainable operations."*

Dan Scarbrough, President and COO of IncubEx, comments: *"The EU ETS2 marks a major step forward in the EU's ongoing efforts to use market-based solutions to address carbon emissions. EU ETS2 Futures, like EUA Futures, offer transparency, capital efficiencies and risk management tools that complement the goals of the program. We're pleased to work with EEX on bringing this important product to market."*

The EU Emissions Trading System 2 (EU ETS2), which will operate in parallel with the EU ETS1, is expected to become fully operational in January 2027 to include emissions from buildings and road transport as well as sectors not currently covered. All certificates under the new scheme will be auctioned beginning in 2027, while companies obliged under Germany's national ETS (nEHS) will also come under the new scheme.

Since the launch of the EU ETS 20 years ago, related emissions have dropped approximately 50% below 2005 levels, according to the European Commission. The cumulative revenues from the EU ETS auctions have surpassed 216 billion EUR, contributing to national government programmes as well as the EU's Innovation Fund, Modernisation Fund, and the Social Climate Fund (SCF) to support low-carbon innovation and the EU's energy transition efforts.

EEX hosts EUA auctions in coordination with the European Commission, the EU Member States and the EEA EFTA States, as well as with the relevant authorities of Germany, Poland and the United Kingdom on behalf of Northern Ireland. EEX also currently serves as the sales platform for the nEHS in Germany.

The **European Energy Exchange (EEX)** is a leading energy exchange which builds secure, successful and sustainable commodity markets worldwide – together with its customers. As part of EEX Group, a group of companies serving international commodity markets, it offers contracts on power, natural gas and emission allowances as well as freight and agricultural products. EEX also provides registry services as well as auctions for guarantees of origin, on behalf of the French State. More information: [www.eex.com](http://www.eex.com)

**IncubEx** works with partners and stakeholders to design and develop new financial products, markets and trading solutions in global environmental, climate risk, and related commodity markets. The company collaborates with the European Energy Exchange (EEX) and its U.S. subsidiary, Nodal Exchange on listed environmental products and operates The Voluntary Climate Marketplace (TVCM). IncubEx, a privately held company founded in 2016 with offices in Chicago and London, is uniquely positioned to capture these opportunities globally. For more information, please visit <https://theincubex.com/>.

**CONTACT**

EEX Public Relations  
T +49 341 2156-300  
[press@eex.com](mailto:press@eex.com)

**More information:**

[www.eex.com](http://www.eex.com)  
[www.eex-group.com](http://www.eex-group.com)

## EEX führt im Juli EU ETS2 Futures ein

Die European Energy Exchange (EEX) wird in Zusammenarbeit mit IncubEx am 7. Juli 2025 neue Terminkontrakte für das EU-Emissionshandelssystem 2 (EU ETS2) einführen, vorbehaltlich der Zustimmung durch die zuständigen Behörden. Das Produktangebot wird zunächst Dezember- und April-Fälligkeiten für die ersten drei Jahre des neuen Systems umfassen, wobei der erste Verfall im Dezember 2027 stattfindet. Weitere Fälligkeiten werden zu einem späteren Zeitpunkt hinzukommen. Die EEX EU ETS2-Futures-Kontrakte werden sowohl über zum Orderbuchhandel als auch für die Trade Registration angeboten.

Peter Reitz, CEO der EEX, kommentiert: *"Mit der Einführung der neuen Produkte sind wir die erste Börse, die effiziente Handelsinstrumente zur Absicherung von Preisrisiken bereits für die Fälligkeit im Dezember 2027 anbietet. Wir unterstützen den Weg der EU zur Dekarbonisierung seit 20 Jahren und setzen uns weiterhin dafür ein, diese Bemühungen durch marktbasierte Instrumente zu erleichtern. Mit den EU ETS 2 Futures bieten wir klare Preissignale für Kohlenstoffemissionen, die es den Unternehmen ermöglichen, schrittweise nachhaltigere Verfahren einzuführen."*

Dan Scarbrough, Präsident und COO von IncubEx, kommentiert: *"Das EU ETS2 ist ein wichtiger Schritt in den laufenden Bemühungen der EU, marktbasierte Lösungen zur Reduktion von Kohlenstoffemissionen einzusetzen. EU ETS2 Futures, wie auch EUA Futures, bieten Transparenz, Kapitaleffizienz und Risikomanagementinstrumente, die die Ziele des Programms ergänzen. Wir freuen uns, mit der EEX zusammenzuarbeiten, um dieses wichtige Produkt auf den Markt zu bringen"*.

Das EU ETS2, das parallel zum EU ETS1 betrieben wird, wird voraussichtlich im Januar 2027 vollumfänglich in Kraft treten und Emissionen aus Gebäuden und dem Straßenverkehr sowie aus derzeit nicht erfassten Sektoren umfassen. Alle Zertifikate im Rahmen des neuen Systems werden ab 2027 versteigert. Unternehmen, die aktuell unter das deutsche nationale Emissionshandelssystem (nEHS) fallen, werden ebenfalls unter das neue System fallen.

Seit der Einführung des EU-Emissionshandelssystems vor 20 Jahren sind die davon umfassten Emissionen nach Angaben der Europäischen Kommission um etwa 50 % unter das Niveau von 2005 gesunken. Die kumulierten Einnahmen aus den Versteigerungen im Rahmen des EU-Emissionshandelssystems belaufen sich auf über 216 Mrd. EUR, die in nationale Regierungsprogramme sowie in den Innovationsfonds, den Modernisierungsfonds und den Sozialen Klimafonds der EU fließen, um kohlenstoffarme Innovationen und die Energiewende in der EU zu fördern.

Die EEX veranstaltet EUA-Auktionen in Abstimmung mit der Europäischen Kommission, den EU-Mitgliedstaaten und den EWR/EFTA-Staaten sowie mit den zuständigen Behörden Deutschlands, Polens und des Vereinigten Königreichs im Namen Nordirlands. Die EEX dient derzeit auch als Verkaufsplattform für das nEHS in Deutschland.

Die **European Energy Exchange (EEX)** ist eine führende Energiebörse, welche weltweit sichere, liquide und nachhaltige Commodity-Märkte entwickelt – gemeinsam mit ihren Kunden. Als Teil der EEX Group, einer auf internationale Commodity-Märkte spezialisierten Unternehmensgruppe, bietet die EEX Kontrakte auf Strom, Erdgas und Emissionsberechtigungen sowie Fracht- und Agrarprodukte an. Zusätzlich stellt die EEX Registerdienstleistungen zur Verfügung und führt Auktionen für Herkunftsnachweise im Auftrag des französischen Staates durch. <https://www.eex.com/de/>

**IncubEx** arbeitet mit Partnern und Interessenvertretern zusammen, um neue Finanzprodukte, Märkte und Handelslösungen für globale Umwelt- und Klimarisiken und damit verbundene Rohstoffmärkte zu entwerfen und zu entwickeln. Das Unternehmen arbeitet mit der European Energy Exchange (EEX) und ihrer US-Tochter Nodal Exchange an börsennotierten Umweltprodukten zusammen und betreibt den Voluntary

Climate Marketplace (TVCM). IncubEx, ein 2016 gegründetes privates Unternehmen mit Niederlassungen in Chicago und London, ist einzigartig positioniert, um diese Chancen weltweit zu nutzen. Für weitere Informationen besuchen Sie bitte <https://theincubex.com/> .